
 

Zpráva  
 

o Spolku absolventů 

FIS 56  

v létech 2006 -2015,                        

(s kratičkou 

rekapitulací ),            

jeho sněmech  

a doprovodných  

programech. 
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(………………..….pokračování –viz dále.) 
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*1976 (?) – na předmostí Hvězdonického 

dálničního mostu. 
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Na parníku – asi v roce 1980 ( 

organizoval Emil Novák ( SSŽ-Z2) 



10.6.2015 60 let absolventů 5 

Klub Lávka –rok  2004 



 

*
Sestavení  dne 1. Června 2006  v karolinu pod janem z husi 
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….a ještě 

něco       

z historie 
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2006 



2006 



….představenstvo! 

2006 
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ZPRÁVA 

o n+8. sněmu absolventů FIS 56 po 51 letech. 

Ve shodě s usnesením posledního sněmu, že ( citováno ze 

zprávy):  
„……… příští výroční sněmy budou vždy v květnu, při 

posledním pondělí v měsíci, od 17. 00 hodin v restauraci  
na Novotného lávce ( vedle Klubu Lávka, vchod přes recepci 
VTS, 1. patro ), a to bez zvláštních pozvánek!!.   

 Nic pak nebrání tomu, aby se zájemci scházeli pravidelně 
každé poslední pondělí v měsíci na témže místě !.........“ , 

přípravný výbor připomenul , že letošní setkání vychází na 

den 28.5.2007, a to -s ohledem na mimopražské zájemce - 

od 15,00 hod(!).  

Připomínka se setkala s porozuměním a tak je na presenčních  

listinách zaznamenáno 55 podpisů.(!) 

 

Několik závěrů a opatření 

 Přítomní byli vyzváni k doplnění nebo aktualizaci 

adres. Něco se podařilo na místě, další změny je třeba 

ohlásit komukoliv z výboru. 

 

 Oběhem byl k nahlédnutí nabídnut soubor fotografií 

z loňského sněmu. Zájemcům může být zaslána kopie 

v elektronické podobě ( CD).  

 Zahraniční účastníci vznesli požadavek, aby termín 

příští schůzky byl oznámen nejpozději do konce února 

příslušného roku; důvodem jsou lhůty pro rezervaci 

hotelů. 

 Přes drobné problémy bylo konstatováno, že prostory 

vyhovují. Je jen potřebné zpřesnit odhad počtu 

účastníků, takže pro příští schůzku budou vyžadovány 

pozvánky.  

Výboru byl na závěr předán sponzorský dar ve výši 2 000,- 

Kč ( dvatisícekorunčeských ) 

 

Poslední účastníci se rozešli ve 20 hodin. 

 

Vyúčtování je v příloze 

V Praze dne 28.5. 2007 

Zaznamenal: JH z Lásenice. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



*
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2008 
ZPRÁVA o n+9. sněmu absolventů FIS 56 po 52 letech.  

Ve shodě s usnesením sněmu v roce 2006,  ale přece jenom především na základě včas 

rozeslaných pozvánek, se dne      26. května 2008 

sešlo postupně celkem 49 absolventů, a to 

 nejprve před Muzeem Karlova mostu, aby pak absolvovali prohlídku a odborný výklad o 

historii mostu a trochu i o současné opravě*/. Tuto část absolvovalo 31 platících a 

několik přidružených účastníků; náklady šly na vrub fondu FIS,   

 následně pak v restauraci na Novotného lávce v prostorách ČSVTS, s přípitkem opět na 

vrub fondu FIS 56 

*/Pár slov o opravě a rekonstrukci Karlova mostu (převzato z časopisu „ 
Stavebnictví“, 05/2008) 
V srpnu 2007 byla zahájena dlouho očekávaná oprava mostovky Karlova mostu v 
Praze. Cílem fáze A rekonstrukce je oprava jednotlivých vrstev vozovky, především 
obnova jejího hydroizolačního pláště, který má zamezit protékání vody do konstrukce 
mostu, ukončit její degradaci a zajistit tak co nejdelší životnost celé mostní 
konstrukce.  
Při opravě mostovky jsou postupně rozebírány a odstraňovány stávající vrstvy 
vozovky do hloubky cca 500 mm. Nově pokládané souvrství vozovky se skládá 
z betonové podkladní a vyrovnávací vrstvy, stříkané povlakové izolace s ochrannou 
betonovou vrstvou a z vrstvy žulové dlažby uložené do písku zpevněného vápnem. 
Pro žulovou dlažbu jsou použity stávající kostky a rovněž geometrie uložení je shodná 
se stávající. Na okrajích jsou nové vrstvy odděleny od stěny kamenného zábradlí, 
pouze izolace je fabionem připojena k patě zábradlí. Při opravě je také měněn trubní 
systém odvodnění mostu, zaústěný do kamenných chrličů. Do ochranné vrstvy izolace 
jsou nově ukládány všechny inženýrské sítě, včetně rozvodných kabelů pro veřejné i 
slavnostní osvětlení. Do tělesa mostu budou nově uložena čidla pro měření teploty, 
která budou registrovat teplotní rozdíly, způsobující největší namáhání masivní 
konstrukce mostu.  
Oprava kamenného zábradlí – parapetu spočívá především v jeho úplném rozebrání 
do výšky přibližně jedné až dvou řad kvádrů pod úrovní vozovky. Vyhovující kvádry 
jsou postupně očišťovány a vráceny na své původní místo. Poškozené kvádry, např. 
degradací způsobenou solením, jsou měněny za nové.  

Několik závěrů a opatření 

 Přítomní byli vyzváni k doplnění nebo aktualizaci adres. Něco se podařilo na místě, 

další změny je třeba ohlásit komukoliv z výboru. Dostupný seznam adres byl 

účastníkům v omezeném počtu výtisků k dispozici, další výtisky je možno poslat na 

vyžádání, nejlépe cestou e-mail nebo fax. 

  

 

 

 

Oběhem byl k nahlédnutí nabídnut soubor fotografií z loňského sněmu. Zájemcům může být 

zaslána kopie v elektronické podobě.  

 Začátky sněmů od 16.00 hod vyhovují. Případné exkurze nebo podobné aktivity, 

pořádané předem, jsou vítány.   

 Zahraniční účastníci zopakovali požadavek, aby termín příští schůzky byl oznámen na 

dostupné adresy nejpozději do konce února příslušného roku; důvodem jsou lhůty 

pro rezervaci hotelů. 

 Pro příště by bylo vhodné, aby účastníci při snímání svrchních oděvů z věšáku tento 

nezvrhávali, v důsledku čehož se jednak zbytečně rozlévají drahocenné nápoje  na 

čisté ubrusy, jednak – a zejména - znervózňuje obsluhující personál. 

 Přes drobné problémy bylo konstatováno, že prostory vyhovují. Je jen potřebné 

zpřesnit odhad počtu účastníků a tomu pak přizpůsobit rozmístění stolů.   

 Několik absolventů využilo obíhající pamětní knihu, aby do ní vlastní rukou a perem 

vložili dojmy , náměty , stanoviska a hodnocení. Hodnocení vesměs příznivé, jako 

námět: příště bychom se chtěli zase projet lodí po Vltavě. Výbor to bere na vědomí. 

 Výbor ve stávajícím složení byl potvrzen  i pro příští období. 

 Dává se na vědomí, že na místě předané sponzorské dary dosáhly částky 3810 Kč. 

Všem tímto ještě jednou děkujeme.  

 Poslední účastníci se rozešli kolem 8. hodiny večerní, vesměs ve stavu čistém a 

téměř střízlivém., 

 Datum a místo příštího sněmu: 25. květen 2009, tamtéž; začátek v 16.00 hod ; 

případné změny budou vhodnou formou oznámeny.  

 

V Praze dne 27. května  2008 

Zaznamenal: JH z Lásenice. 
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ZPRÁVA 
o n+10. sněmu absolventů FIS 56 po 53 letech. 

 
Ve shodě s usnesením sněmu v roce 2006,  ale přece jenom především na základě 
včas rozeslaných pozvánek,se dne      25. května 2009 sešlo postupně celkem 52 
absolventů, a to 
 nejprve před Muzeem vodárenství, aby pak absolvovali prohlídku a odborný 

výklad o historii zásobování hl. města  Království českého a ČSR pitnou vodou. 
Poděkování průvodcům je zapsáno v Knize návštěv. 

 následně pak v restauraci na Novotného lávce v prostorách ČSVTS, s přípitkem 
opět na vrub fondu FIS 56 

 

*/Pár slov o Podolské vodárně: 

Podolská  vodárna vznikla ve druhé polovině 20. let 20. století.Předchůdcem byla stará Vinohradská vodárna, 

zřízená v roce 1882 .Její vznik úzce souvisí s rozvojem průmyslu hlavního města zejména v druhé polovině 19. 
století, kdy bylo v Praze zřízeno mnoho zcela nových vodárenských zařízení. Byla určena pro zásobování vodou 

tehdy samostatného města Královské Vinohrady.Z Podolí na Vinohrady . vedlo zvláštní vodovodní potrubí až k 

vodárenskému zařízení v dnešní Korunní třídě. Rozšíření a technická modernizace vodárny v roce 1885 umožnila 

dodávat upravenou vltavskou vodu i na Smíchov a Malou Stranu na protějším břehu řeky, později až do  Karlína. 

V roce 1908 došlo k výstavbě nového pražského vodovodu, kdy voda byla do Prahy přiváděna z nových vodních 
zdrojů od Jizery u Káraného, ( blíže viz: ČSSI, o.p. Praha – zpráva z exkurze) Tento jednotný pražský vodovod 

byl dokončen v roce 1913. Všechny staré městské vodárny mohly být pak zrušeny. Až když kapacita nových 

jizerských vodních zdrojů nestačila stále rostoucím potřebám, bylo rozhodnuto o výstavbě nové velkokapacitní 

vodárny v Podolí na místě staré Vinohradské vodárny. 
Nová Podolská vodárna 

Nová vodárna byla postavena ve druhé polovině 20. let 20. století podle projektu Antonína Engela. Kromě 

základní budovy určené pro filtraci vltavské vody byl nově vystavěn i zvláštní jímací objekt nacházející se na 

Veslařském ostrově. Součástí celého technologického celku byla také budova strojovny s čerpadly, administrativní 
budova určená pro zaměstnance a vlastní objekt filtrační stanice. Na tehdejší dobu se jednalo o velmi mohutnou 

stavbu velkého rozsahu i objemu.Výkon této nové Podolské vodárny činil 35 - 40 tisíc kubických metrů vody za 

jeden den. Po hrubé filtraci a provzdušnění  přecházela na jemnější filtraci a dezinfekci, která byla prováděna 

chlórováním. Takto upravená pitná voda byla potrubím odváděna na Vinohrady, kde vznikly nové velké vodojemy 
v oblasti Flóry..Postupem doby, tak jak se město stále více rozrůstalo, přirozeně stoupala i spotřeba vody, což 

vedlo k tomu že se průběžně zvyšovala kapacita nové vodárny instalací nových technologií. Zdejší technologické 

vodárenské zařízení bylo několikrát rekonstruováno.Počátkem 30. let 20. století přibyla další technologická 

jednotka, stala se jí chemická úpravna vody. Ta pracovala na principu čeření, což je technologický proces, při 

němž se nečistoty z vody vysrážení a oddělí se z ní i některé usazeniny.Ve 40. letech 20. století byly instalovány 
nové rychlofiltry. V letech 1956-1965 došlo k dostavbě další části vodárny podle původního návrhu Antonína 

Engela a Maxmiliána Koschina. Byla zde dobudována další technologická budova s druhou filtrační stanicí a 

zároveň s tím byla nově rekonstruována celá její starší část. Toto řešení plně zachovalo původní architektonický 

ráz původní stavby. 

 

 

 

 

Několik závěrů a opatření 
 Přítomní byli vyzváni k doplnění nebo aktualizaci adres. Něco se podařilo na 

místě, další změny je třeba ohlásit komukoliv z výboru. Dostupný seznam adres 
byl účastníkům v omezeném počtu výtisků k dispozici, další výtisky je možno 
poslat na vyžádání, nejlépe cestou e-mail nebo fax. Evidence a aktualizace 

adresáře přechází na kol. J.Hájka z Lásenice ( hajekj.prosek@seznam.cz; 

739006262, +420 212 323 646 . 

 Oběhem byl k nahlédnutí nabídnut soubor fotografií z minulých sněmů. 
Zájemcům mohou být zaslány kopie v elektronické podobě.  

  
 Začátky sněmů od 16.00 hod vyhovují. Případné exkurze nebo podobné 

aktivity, pořádané předem, jsou vítány.   
 Tentokrát nikdo z absolventů nevyužil obíhající pamětní knihu, aby do ní 

vlastní rukou a perem vložili dojmy , náměty , stanoviska a hodnocení. 
Nicméně výbor ve stávajícím složení byl potvrzen  i pro příští období. 

 Dává se na vědomí, že na místě předané příspěvky na činnost Spolku 
dosáhly částky (1500+1000+1000=3500 Kč. ) Veřejně bylo neznámým ( ze 
Švýcar, ze |Skotska a ze Smíchova poděkováno a tímto ještě jednou 
děkujeme.  

 Oceňuje se platební morálka, neboť při závěrečném účtování byl zaznamená 
schodek jen Kč 40,-(!!), na místě vyrovnaný neznámým účastníkem. Dík 
všem! Také loňská výzva, aby nebyly svrhávány věšáky; byla do důsledků 
respektována!! 

 Diskuze na téma : zveřejnit či nezveřejnit seznam a kontaktní adresy, 
nebyla pro rozdílnost názorů uzavřena. Kde chce, může požádat 
prostřednictvím výboru. 

 Poslední účastníci se rozešli kolem 8. hodiny večerní, vesměs ve stavu 
čistém a téměř střízlivém. 

Důležité upozornění: 
Korespondence bude napříště vyřizována prostřednictví e-mail. adres. Adresy 
výboru jsou níže uvedeny. 

Bude také využívána www.stránka, vedená na adrese www.cssi-cr.cz/ odborné 

společnosti/ spolek absolventů FIS 56. 
Výjimkou bude svolání Sněmu k 55. výročí absolvování ČVUT – FIS. 
 
V Praze dne 27. května  2009 
Zaznamenal: JH z Lásenice. 

Rok 2009 
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Rok 2010-tunel na Letné 
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ZPRÁVA 

o n+12. sněmu absolventů FIS 56 po 55 letech. 
 

Ve shodě s usnesením sněmu v roce 2006,  ale přece jenom především na základě 
včas rozeslaných pozvánek,se v pondělí dne 30. května 2011 sešlo postupně 
celkem 44 absolventů, a to:  
 nejprve na shromaždišti u nám. I.P. Pavlova, aby téměř beze zbytku naplnili 

řádně objednaný autobus a prohlédli si nové části silničního automobilového 
okruhu Prahy ( 51, 513,514). Cestu zpět zpestřily 2 zastávky: pod mostem 
přes Lochkovské údolí a pod t.č. nejdelším silničním mostem v ČR, jmenovitě u 
přemostění tratě ČD před vjezdem do lochkovského tunelu. Zvláštní 
poděkován patří řediteli divize Hochtief, a.s., který přijal žádost o odborný 
doprovod exkurze a podrobnými informacemi o technické a organizační 
problematice stavby R 514 se postaral o nezapomenutelný zážitek; přispěl 
k tomu i Jiří Viktorin, který k úspěšné realizaci mostní estakády přispěl ve funci 
odborně zdartné stavebního dozorce! 

 Při návratu po levobřežní komunikaci si účastníci připomenuli rozšířený most 
přes Berounku, nový jez v Modřanech, železniční most přes Vltavu dosud 
občas provozovaný a zejména Barrandovský most, spojený se jmény několika 
– bohužel již zesnulých – spolužáků. 

 následně pak od 16.30 hod. v restauraci na Novotného lávce v prostorách 
ČSVTS, s přípitkem opět na vrub fondu FIS 56  

*/Pár slov o silničním okruhu kolem Prahy 

(Ing.Dr Ladislav Pacholík, Estetika mostních staveb, vydání  1946,str. 356, oíbr.č. 40. ) 
 

Úvodem 
Všechny přítomné pozdravil předseda a všem zejména kladl na srdce, aby se 
opatrovali a za rok se v hojném počtu opět dostavili do naší „ sněmovny“ . i když 
písemné pozvánky již neobdrží.  
Následně byla oznámena jména těch, kteří poslali omluvenky : Chmelířovi,Jaro 
Pavel, Jiří Dvořák, Přemysl Chlebouámn, Láďa Holý, Jaroslav VočADLO,  Ota Srb, 
Jiří Strachovský, Jarda Balek a Pavel Vold . 
Ústně se omluvili: Alena Rychetská, Věra Khunová, Václav Valeš, Miloš Pinka, Dáša 
Červenková. 
Stav ke dni 30.5.2011: je evidováno 168 adres,  15 osob bez adres a 95 
zesnulých.                                     
 
 

 

¨ 

 

Několik závěrů a opatření ze sněmu 
 Přítomní byli vyzváni k doplnění nebo aktualizaci adres. Něco se podařilo na 

místě, další změny je třeba ohlásit komukoliv z výboru. Dostupný seznam 
adres byl účastníkům v omezeném počtu výtisků k dispozici, další výtisky je 

možno poslat na vyžádání, nejlépe cestou e-mail nebo fax. Evidence a 
aktualizace adresářě zůstává u kol. J. Hájka z Lásenice ( 
hajekj.prosek@seznam.cz; 739006262, +420 212 323 646 . 

 
Oběhem byl k nahlédnutí nabídnut soubor pozvánek, zpráva o sněmech a 
fotografií ze sněmů 2007,2008.2009.2010.  Zájemcům mohou být zaslány 
kopie v elektronické podobě.                                                                                                                                                                                      

 Začátky sněmů od 16.30 hod vyhovují. Případné exkurze nebo podobné 
aktivity, pořádané předem, jsou vítány.   

 Pamětní kniha tentokrát nebyla doplněna žádnou připomínkou.  
 Výbor ve stávajícím složení byl potvrzen  i pro příští období.  
 Dává se na vědomí, že na místě předané příspěvky na činnost Spolku dosáhly 

částky (………….= ………Kč.   
 Veřejně bylo poděkováno sponzorům ze Švýcar( 1000 Kč), z USA (2500,-Kč)  

a 2 neznámým z dubna a května 2011 ( 1300,-Kč); příspěvky došly na účet u 
ČS(vkladní knížka). Sponzorské příspěvky jsou i nadále vítány- viz dole. 

 Příspěvky na činnost spolku, poskytnuté při sněmu, dosáhlky částky ……..Kč. 
 Účastnící souhlasí, aby dispoziční právo k účtu FIS 56 bylo rozšířenao 

na m9lou Baštovou. 

 Program na rok 2012: pravděpodobně prohlídka nového mostu přes Vltavu 
v Troji a přilehlé části SAT. Náměty na další exkurze je možné předávat výboru 
do konce roku 2011. 

 Poslední účastníci se rozešli kolem 8. hodiny večerní, vesměs ve stavu čistém a 
téměř střízlivém; ani ve sněmovní místnosti nebyly zaznamenány řádné škody. 
 
Důležité upozornění: 
Korespondence bude napříště vyřizována prostřednictví e-mail. adres. Adresy 
výboru jsou níže uvedeny. 

Bude také využívána www.stránka, vedená na adrese www.cssi-cr.cz/ odborné 

společnosti/ spolek absolventů FIS 56.( resp. v bloku spolupráce; stránky se 
aktualizují, ale začít je vždy možno přes „Český svaz stavebních inženýrů“) 
Sněm k 56. výročí absolvování ČVUT – FIS bude svolán pouze  cestou e-mail.  

 

Rok 2011 
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P ozvá n k a  
pro absolventky a absolventy ČVUT – FIS 1956 a jejich rodinné příslušníky 

ke společnému (n+13.) shromáždění po 56 letech 

v p on d ělí  d n e 2 8 . k vět n a  2 0 1 2  
 
P r ogr a m : 

1. Prohlídka staveniště mostu přes Vltavu v Troji s odborným 

doprovodem pracovníků společnosti METROSTAV a.s. 

2. Shromáždění v  1. patře budovy ČSVTS na Novotného lávce v Praze 1.     
                   

Bližší informace: 
 

1. Sraz k prohlídce mostu: zastávka tramvají č. 14 a č.17 „ Nádraží 

Holešovice“ (před železničním mostem-viz schema) ve 13.00 hodin SEČ. 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 

 
 

 
 

 
 

Shromáždění na Novotného lávce  
 Presence od 15.30 – 16.00 hod.; 

 projevy , přípitek, volby: od 16,00 do 16.15 hod.; 
 další program dle vlastní úvahy a každý za své. 

 
Výbor žádá všechny, kdo obdrží tuto pozvánku, aby vhodným a přiměřeným 

způsobem informovali další kolegyně a kolegy; písemné pozvánky nebudou 
rozesílány. 

                                         

                                           Za porozumění děkuje a na setkání se těší                                              
                                                              výbor FIS 56 
 

www- adresa: www.cssi-cr.cz (úvodní stránka-další informace-spolupráce). 

Zastávka TT  
14 a 17 Ná- 

draží Hole 
-šovice 

Nádraží 
Holešovice, 
METRO C 
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Nástup před kanceláří MTS 

Na staveništi 
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2013 

ZPRÁVA 

o sněmu absolventů FIS 1956, 

konaném dne 27.5.2013 

 

Na podkladě mailové pozvánky a 

pobídnutí od kolegů, dostavilo se cca 20 

absolventů k budově bývalého sídla FIS 

v Trojanově ulici a zde absolvovali 

prohlídku této, pod pečlivým dohledem 

památkářů, zcela renovované budovy. 

Správce budovy pan Petřík na 

jednotlivostech poukázal na náročnost 

rekonstrukce s cílem navrátit budově 

původní podobu, což se, sice s obtížemi 

při zajišťování některých materiálů, 

celkem povedlo. Zvláště poukázal na 

zcela funkční technologii zatemňování 

rozměrných oken v aulách v původním 

provedení z roku 1898. 

Účastníci pátrali, leč marně, po bývalých 

prostorách studijního oddělení, 

vybavených podiem u okýnka Poldy 

Štechera. Stejně tak nedošlo k 

identifikaci kabinetu celosvětově 

známého Servíta j.v.,zřejmě v té době 

byly mnohé prostory rozděleny příčkami. 

Účastníci, ani po hodinové prohlídce 

nerozděleni, ukončili návštěvu společnou 

fotografií z přístroje Mirka Balcara a 

odebrali se do sněmovních prostor. 

Sice poněkud předčasně, avšak s 

ohledem na nevlídné počasí jsme rádi 

zaujali obvyklé prostory našeho 

sněmování na Novotného lávce. V čase 

určeném pozvánkou kolega Jiří Schandl 

omluvil nepřítomného Jiřího Hájka, který 

vše, s pečlivostí sobě vlastní, 

organizačně zajistil. 

Poté podal informaci o zacházení se 

stravenkou ve výši 80 Kč, což vyvolalo 

dotazy, kdeže je zdroj těchto financí.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Odpovědí bylo, že díky pochopení 

sponzorů předešlých sněmů na tento a 

snad i na příští sněm ještě finance tu 

jsou, avšak pro zdárné pokračování této 

aktivity jsou žádoucí další příspěvky, a to 

buď osobně, anebo 

na účet č. 0283590070, kod banky 

0804800. 

 

Dále omluvil pozvané, leč pro časové 

zaneprázdnění omluvené, zástupce 

Stavební fakulty ČVUT a též kolegy, kteří 

z důvodů virozy či snad (nedejbože) 

stařeckých neduhů účast na poslední 

chvíli vzdali. Požádal též o podněty, kam 

by měla směřovat exkurze příštího 

sněmu dne 26.5. 2014. Poté poukázal 

na skutečnost, že evidence o změnách u 

členů je neúplná a požádal o pečlivé 

opravení případných chyb na prezenčních 

listech a o případné doplnění listiny 

neznámých adres. V této souvislosti 

požádal o vzpomínku na známé i 

neznámé ztráty absolventů minutou 

ticha. 

Předseda výboru Bohumil Kubát pak 

pronesl přípitek s všeobsažným přáním 

dobrého zdraví. 

Shromáždění účastníci, vesměs již hůře 

pohybliví, jichž se postupně dostavilo 36, 

poděkovali výboru za uspořádání sněmu 

a postupně odcházeli s přáním setkání se 

v příštím roce. 

 

Výbor pak uzavřel v 18h35min účet ve 

výší 4.400 Kč (80 Kč stravenka a cca 40 

Kč přípitek) a zanechav na místě 4 

diskutující, se rozešel. 

 

Zapsal Schandl  
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Rok  ZPRÁVA 

o n+15. sněmu absolventů FIS 56 po 58 letech. 
Ve shodě s usnesením sněmu v roce 2013,  ale přece jenom především na základě 
včas elektronicky rozeslaných pozvánek, se v pondělí dne 26. května 2014 sešlo 
postupně celkem 30 absolventů, a to:  
 nejprve na shromaždišti na Mariánském náměstí v Praze, aby využili nápadu 

kolegy Schandla, a prohlédli si část objektu Klementina, které je v současné 
době v rekonstrukci. Přízemí ( Zrcadlová kaple, barokní Knihovna) –bez 
problémů, o vstupu do Astronomické věže a přilehlých  místností –zčásti 
výtahem, z větší části ale po příkrých schodech – se již většina radila se svými 
kyčelními a kolenními klouby. O pohledy na pražské panorama z  ochozu věže 
byl ale nakonec takový zájem, že k ukončení prohlídky bylo třeba použít téměř 
fyzického násiolí.    

 následně pak od 16.00 hod. v restauraci na Novotného lávce v prostorách 
ČSVTS, s přípitkem opět na vrub fondu FIS 56 a – díky sponzorským darům-i  
s příspěvkem na občerstvení  

Pár informací o Klementinu  
Národní knihovna ČR se ocitá ve svém sídle Klementinu, které je národní kulturní památkou, v současné době na hranici svých možností. 
Neustále se zhoršuje 1) stavebně technický stav areálu, 2) kapacita a technické podmínky uložení knihovních fondů, 3) podmínky pro služby 
uživatelům.V návaznosti na výstavbu nové budovy Národní technické knihovny (NTK) schválila Vláda ČR v roce 2001 návrh koncepce využití 
uvolněných prostor Státní technické knihovny (STK) v Klementinu a záměr Klementinum rekonstruovat. Ministru kultury uložila zajistit 
dokončení předprojektových a průzkumných prací souvisejících s výše uvedeným záměrem včetně projednání s představiteli hl. města Prahy a 
vlastníky budov v sousedství Klementina, zjistit možnost a podmínky získání uvedených budov pro potřeby rozvoje Národní knihovny a na 
základě výsledků projednání uvážit výslednou variantu a předložit Ministerstvu financí ČR návrh investičního záměru.  
Rekonstrukce v současné době probíhá 
 
Pro účastníky z řad FIS 56 byl připraven tzv „ malý okruh“ 
:Zrcadlová kaple Kaple zasvěcená Zvěstování Panny Marie vznikala po r. 1720. Její uměřená výzdoba, v níž harmonicky ladí užití mramoru na 
stěnách i dlažbě se zlacenou štukovou výzdobou, s barvou omítky i nástropních fresek, patří užitím zrcadel ve stropních pásech ke světovým 
unikátům. 
Autorem fresky je Jan Hiebl, jednotlivé pásy jsou ilustrací k veršům modlitby Ave Maria. Nástěnné obrazy s tématy o životě Panny Marie jsou 
dílem Václava Vavřince Reinera. Kaple je jako jediná historická prostora veškeré veřejnosti přístupná denně při koncertech. Barokní knihovní 
sál  Barokní knihovní sál byl dokončen v r. 1722. Jeho podoba a úprava - např. nápisy na knihovních skříních - zůstala nedotčena.  Knihy v 
tomto sále jsou souborem cizojazyčné tištěné teologické literatury, jak přicházela do Klementina od r. 1600 do nedávných časů. Knihy s 
nabílenými hřbety a červenou značkou tu stály za jezuitských dob.Stropní výzdoba, která symbolizuje antickou vzdělanost jako základ, z nějž 
se vchází k biblickým prorokům a do křesťanského učení, je dílem Jana Hiebla. Řada geografických a astronomických glóbů je z větší části 
dokladem práce klementinských jezuitů.  Astronomická věž Z vůle rektora univerzity Františka Retze byla dostavěna r. 1722. Na jejím 
vrcholu je socha Atlanta, držícího na ramenou nebeskou sféru, pocházející pravděpodobně z dílny Matyáše Brauna.  Věž sloužila zpočátku jako 
vyhlídková, astronomickými přístroji byla vybavována od poloviny 18. století. Celý prostor byl před několika lety zrekonstruován, vybaven 
dobovými měřícími přístroji a zároveň s barokním knihovním sálem, jenž leží na prohlídkové trase, zpřístupněn veřejnosti. Korunou návštěvy 
klementinských historických prostor je kouzelný výhled na Prahu z ochozu věž e. 

 
K vlastnímu sněmu: 
Úvodem 
Předseda se omluvil, v jeho zastoupení pak všechny přivítal J. Hájek ( Lásenice). 
Informoval o činnosti výboru,  požádal o vyslovení důvěry a vyzval k volbě nového 
člena za zemřelého J. Sýkoru.(Zvolen byl Jiří Viktorin).  
Následně byla oznámena jména těch, kteří poslali omluvenky nebo se omluvili jiným 
způsobem: Mirek Balcar, Svaťa Cmíral, Jaro Pavel, Jiří Dvořák,  Jaroslav Vočadlo,  Jiří 
Strachovský, Václav Drahokoupil, Ivan Zika, Jarmila Streubelová. 
 
 
 
 
 

 

 
 
 
Jiří Schandl vystoupil s výzvou, aby se všichni opatrovali a za rok se  v hojném 
počtu opět dostavili do naší „ sněmovny“. Zdůraznil, že písemné pozvánky rozesílány 
nebudou a a důrazně všechny vyzval, aby jednak aktualizovali kontaktní adresy na 
předložených seznamech, jednak aby doplnili i seznamy nejbližších osob, přes které 
mohou být pozvánky doručovány. Evidence a aktualizace adresáře zůstává u J. Hájka 
z Lásenice ( hajekj.prosek@seznam.cz; 739006262,) informovat je možno 
kteréhokoliv člena vÝboru 
Stav ke dni 25.5.2014 ( bez záruky): je evidováno 168 adres,  13 osob bez adres 
a 100  zesnulých.                                     
Poznámka: stav v říjnu 1951- 360 ( dle sdělení Míly Baštové). 
Několik závěrů a opatření ze sněmu 
 Oběhem byl k nahlédnutí nabídnut pamětní kniha (- soubor pozvánek, zpráva o 

sněmech a fotografií ze sněmů 2007,2008.2009.2010).  Několik účastníků 
přidalo nové poznámky k činnosti výboru apod.  
Poznámka: v době pořizování zprávy o Sněmu je kniha mimo dosah výboru, 
snad si ji někdo půjčil a v brzké době ji vrátí výboru.   

 Do výboru byl aklamací jednohlasně zvolen Jiří Viktorin 
 Poděkování sponzorům: Georg Kraus ( 500,-Kč), Jan Konopáč ( 500,- Kč), 

Jaro Pavel ( 300 GS). 
Poděkování nepřítomnému Jaro Pavlovi vyslovili písemně všichni přítomní formou 
děkovného dopisu s přáním  všeho dobrého, zejména co se zdravotního stavu týče.  

 Poslední účastníci se rozešli kolem 18. hodiny večerní, vesměs ve stavu 
čistém a téměř střízlivém; ani ve sněmovní místnosti nebyly zaznamenány 
žádné škody a k vyrovnání účtu z pokladny výboru postačila částka za 3 
piva.. 

Důležité upozornění: 
Korespondence bude opět vyřizována prostřednictví e-mail. adres. Adresy výboru 
jsou níže uvedeny. 
Je možno také využívat www.stránku, vedená na adrese www.cssi-cr.cz/ odborné 
společnosti/ spolek absolventů FIS 56.( resp. v bloku spolupráce; stránky se 
aktualizují, ale začít je vždy možno přes „Český svaz stavebních inženýrů“) 
V Praze dne 6. června  2014 
Zaznamenal: JH z Lásenice. 
 
PS: Pro případné sponzorské příspěvky je k dispozici účet u České spořitelny: 

 číslo účtu je        0 2 8 3 5 9 0 0 7 0   kod banky: 0800  
Adresa: Česká spořitelna, Dělnická ul. č. 49A/1222 , 170 00 Praha 7-Holešovice, tel:220 303 033. 

Pro příspěvky ze zahraničí:  

Česká spořitelna, Verneřická 408/3 č.ú. 0001000-2718574133/0800,  

IBAN: CVZ 37 0800 0000 0027 1857 4133 

                            
 

                 

      2014 
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Ztracená pamětní kniha 

Publikace z dílny J. Schandla 
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od: Schandlovi <schandlovicb@email.cz> 
Datum: 26. 5. 2015 21:34:07 

Předmět:  

Záznam o n+16. sněmu 
 

Sněm absolventů FIS 1956 se uskutečnil, tak jak bylo ohlášeno, dne 25. 

května 2015. 

Dvacetičlenná skupina spolužáků se sešla ve vchodu do metra 

"Staroměstská" ve 14 hodin k prohlídce nově otevřenému úseku metra 

Dejvická- nemocnice Motol. Průvodcem byl tiskový mluvčí Metrostavu 

pan Ing. František Polák, který nám v každé nové stanici podal 

informace o přípravě a průběhu výstavby, o nejasných plánech 

investora k průběhu trasy a její funkci, což zavdalo příčinu k mnohým 

změnám v průběhu výstavby. Přesto všechno proběhla výstavba 

mimořádně rychle a to díky razícím štítům a nezasahování politiků do 

problémů stavby. Stavba se nám líbila, obdrželi jsme firemní publikaci o 

stavbě  a za pěkný výklad jsme panu Polákovi poděkovali. 

Prodloužení trasy A metra v úseku Dejvická - Nemocnice Motol bylo 

realizováno v letech 2010 - jaro 2015, projektoval Metroprojekt, 

sdružení zhotovitelů vedl Metrostav, délka trasy 4,6 km, 3 podzemní 

stanice a jedna povrchová. Počítáno s dalším prodloužením do letiště 

Ruzyň. 

Ve stanovený  čas se účastníci exkurze připojili ke skupince čekajících 

v místě konání sněmu, kde kolegyně  Míla Baštová zajišťovala 

organizaci. Po chvíli čekání na předsedu doc. Boh. Kubáta se za jeho 

nepřítomnost a za omluvenou nepřítomnost kol. Hájka ujal řízení 

sněmu J. Schandl. Ten při zahajovacím přípitku přivítal 

účastníky, omluvil nepřítomné řádně omluvené (Balek, Hájek, 

Kaplan, Pavel, Zeman), postěžoval si na nedostatek informací o trvalých 

ztrátách našich kolegů a věnoval jejich památce tichou vzpomínku. 

Dále pak poděkoval přítomným dárcům (1300 Kč) za jejich podporu a 

připomněl vysoký dar od kolegy Jaro Pavla, který je v současné době ¨ 

 

 

 

 

hospitalizován. Všichni přítomni (a bylo jich 31) mu vyslovili dík a 

zejména přání brzkého uzdravení a návrat do příštího sněmu. 

Připomněl, že příští Sněm bude jubilejní - 60 let po promoci - a zaslouží 

si zvýšit jeho význam. Požádal účastníky o: 

- návrh vhodného programu či exkurze 

- návrh na vhodný almanach s přehledem posledních 10ti let 

- poskytnutí fotografií či jiných dokumentů z posledních 10ti sněmů 

- návrh na vhodného a zvl. levného zhotovitele almanachu v počtu 50 ks. 

Jako dodavatelé fotografií v kopírovatelné formě se přihlásili kol. 

Balcar, Cmíral,  Viktorin, kteří je poskytnou kol. Hájkovi k dalšímu 

zpracování. 

Opětovně bylo připomenuto, že doprovázející osoby jsou plnoprávnými 

členy sněmu a příště je vzít ssebou. 

Konečně byla zopakována výzva k výše uvedeným požadavkům na členy s 

tím, že výbor navrhuje nechat zpracovat almanach z dodaných fotek a 

zpráv v rozsahu 16 - 20 stran  v ceně do 200 kč za kus, aby mohl být 

rozdán bezplatně. 

Stanoveným bodem programu byla volba výboru. Protože nebyly podány 

návrhy na odvolání a ani na nové členy, byl výbor v dosavadním složení 

potvrzen (Baštová, Kubát, Hájek, Schandl, Viktorin). 

Jednání proběhlo při všeobecné rozpravě každého s každým a skončilo 

postupným rozchodem v 19. hod. 

Vyúčtování bylo bez problémů a náklad na sněm nepřekročil částku 

5.000 Kč. 

  

Zapsal Schandl       

Rok 2015 
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Několik závěrů a opatření ze sněmu 

 Evidence a aktualizace adresáře zůstává u J. Hájka z Lásenice ( 
hajekj.prosek@seznam.cz ; mobil: 739 006 262) . O změnách je 
možno informovat kteréhokoliv člena výboru. 

Stav ke dni 25.05.2015 (bez záruky): je evidováno 168 adres, 13 osob 

bez adres a 100+2 zesnulí. 

Poznámka: stav v říjnu 1951- 360 (dle sdělení Míly Baštové). 

• Při loňském Sněmu byla oběhem k nahlédnutí nabídnuta pamětní 

kniha (soubor pozvánek, zpráv o sněmech a fotografií ze sněmů 2007, 

2008, 2009, 2010). Bohužel ani  v době pořizování zprávy o letošním 

Sněmu byla kniha mimo dosah výboru. Výbor proto pokorně vyzývá 

všechny účastníky , aby podali zprávu, kde se kniha nachází a případně 

ji i výboru předali . 

• Poděkování sponzorům:  Jaroslav  Pasler (100,- Kč),  Jaroslav  

Vočadlo – vážil cestu až z Kanady a po delší době byl přítomnými 

srdečně přivítán !(1200,- Kč), Jaro Pavel ( 300,- GBP). 

 Výzva: náměty na program výročního Sněmu zasílejte laskavě na 

adresu kohokoliv z výboru, nejlépe do konce listopadu 2015. Dík 

předem.  

 

• Důležité upozornění: 

Korespondence bude opět vyřizována prostřednictví e-mailových 

adres. Adresy výboru jsou níže uvedeny. Získáte-li nové adresy nebo 

adresy dosud nezveřejněné, předejte je laskavě výboru. 

Je možno také využívat www stránku, kterou najdete na adrese: 

http://www.cssi-cr.cz/aktuality-spolek-absolventu-fis-56/ 
(respektive v bloku "Spolupráce", pokud začínáte přes stránky Českého 
svazu stavebních inženýrů) 
http://www.cssi-cr.cz/  
  

 

 

 

 

 

 

 

Pro případné sponzorské příspěvky je  

k dispozici účet u České spořitelny: 

číslo účtu je 0 2 8 3 5 9 0 0 7 0 kod banky: 0800 

Adresa: Česká spořitelna, Dělnická ul. č. 49 A/1222 , 170 00 Praha 7-Holešovice, 

tel:220 303 033. 

Pro příspěvky ze zahraničí: 

Česká spořitelna, P. 9, Verneřická 408/3 č.ú. 0001000-

2718574133/0800, 

 

 

IBAN: CVZ 37 0800 0000 0027 1857 4133 

  

KONTAKTY NA ČLENY VÝBORU SPOLKU FIS 56: 

Ing. Míla Baštová, mobil: 723 542 772, e-mail: mil.basta@seznam.cz  

Ing. Bohumil Kubát,  tel: 224 359 536, mobil: 603 148 490, e-mail: 

kubat@fd.cvut.cz  

Ing. Jiří Schandl, mobil: 607 575 503, e-mail: schandlovicb@email.cz  

Ing. Jiří Hájek, mobil: 739 006 262, e-mail: 

hajekj.prosek@seznam.cz  

Ing. Jiří Viktorin, mobil: 731 502 782 ; e-mail: 

viktorin.jiri@seznam.cz  

  

 
Obrázek 1 na závěr - zatím poslední pražský most přes Vltavu! 

 

Opatrujte se a připravte sebe i rodinné příslušníky na Sněm k 60. 

výročí  - v pondělí dne 30.  květnu  

Rok 2015 


